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Spørgsmål nr. 417 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del): 

 

”Kan ministeren bekræfte, at ydelserne til nævninge og 

domsmænd m.v. senest er ændret pr. 1/1-01, hvad er i givet 

fald begrundelsen for, at ydelserne ikke er hævet siden, og 

hvornår forventer ministeren at hæve ydelserne?” 

 

Svar: 

 

Reglerne om ydelser til nævninge og domsmænd mv. fremgår af be-

kendtgørelse nr. 712 af 17. november 1987 om ydelser til lægdommere 

og vidner mv.  

Bekendtgørelsen er bl.a. ændret ved bekendtgørelse nr. 1180 af 15. de-

cember 2000. Ændringen trådte i kraft den 1. januar 2001. 

 

Siden den 1. januar 2001 har der efter bekendtgørelsen tilkommet næv-

ninger og domsmænd mv. 1.100 kr. for hver dag og 120 kr. for hver nat, 

de i anledning af deres hverv må være borte fra hjemmet (§ 1, stk. 1). Der 

tilkommer vidner 40 kr. for hver påbegyndt periode af 2 timer, de i an-

ledning af vidnepligten må være borte fra hjemmet, dog mindst 80 kr. (§ 

2, stk. 1). Herudover har lægdommere og vidner krav på godtgørelse bl.a. 

til befordring efter de regler, der gælder for ansatte i staten (§ 3, stk. 1). 

Som oplyst i Justitsministeriets bevarelse af spørgsmål nr. 38 af 9. marts 

2006 fra Folketingets Retsudvalg vedrørende forslag til lov om ændring 

af retsplejeloven og forskellige andre love (Politi- og domstolsreform) (L 

168), er spørgsmålet om, hvorvidt taksterne på området er passende, ta-

get op til overvejelse i forbindelse med vedtagelsen af lovforslaget. 

Spørgsmålet er fortsat under overvejelse.  


